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 Máme skvělou zprávu –
založili jsme školní

parlament! Cílem je, aby se
každý z nás mohl podělit
o své nápady a názory,

které by pomohly vylepšit
naši školu. 

ŠKOLNÍ PARLAMENT

A to není vše – rozhodli jsme
se také začít vydávat školní
zpravodaj. V něm se budete

dozvídat všechno důležité
o tom, co se děje ve škole a

jaké akce připravujeme. 
Na další straně vám krátce
představíme členy školního
parlamentu. Každý z nás se
vám krátce představí, řekne,

co ho v baví a čemu se
věnuje ve svém volném

čase.



4. třída
Štěpán (10 let) – člen školního

parlamentu
Rád hraje fotbal a rybaří
Ve volném čase si užívá
hraní na PlayStationu

Je aktivní, zvídavý a nebojí
se vyjádřit svůj názor
V parlamentu se rád
zapojuje do diskusí
   i příprav akcí
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Pavel (10 let) – člen školního
parlamentu

Baví ho fotbal a rád tráví čas
venku s kamarády

Má rád hraní na PlayStationu
a zajímá se o techniku
Je přemýšlivý, všímavý

     a ochotný pomoci

ČLENOVÉ ŠKOLNÍHO PARLAMENTU



Vašek (12 let) – člen školního
parlamentu

Má rád Pokémony a videohry
Navštěvuje judo, kde rozvíjí sílu

a disciplínu
Je klidný, pozorný a rád se učí

nové věci
V parlamentu přispívá svými

nápady a je vždy ochotný
pomoci

ČLENOVÉ ŠKOLNÍHO PARLAMENTU

5. Třída
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 Eli (11 let) – členka školního
parlamentu

Ráda maluje a tráví čas venku
s kamarádkami

Je dobrosrdečná, talentovaná a
vždy dobře naladěná

V parlamentu pomáhá s nápady
Má smysl pro spravedlnost a

podporuje ostatní



6.třída

ČLENOVÉ ŠKOLNÍHO PARLAMENTU

Vojta (13 let) – člen školního
parlamentu

Rád cestuje, vaří a uklízí
Je zodpovědný, pečlivý a má

smysl pro pořádek
V parlamentu se aktivně
zapojuje do plánování a

organizace
Ochotně pomáhá a je vždy
spolehlivým členem týmu

Anička (12 let) -členka školního
parlamentu

Ráda tancuje ve skupině Spirit
Dance

Baví ji péct dobroty a má velkou
lásku ke zvířatům

Je milá, ochotná a vždy šíří
dobrou náladu

V parlamentu se zapojuje s
nadšením 



7.třída
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Verča (13 let) – členka školního
parlamentu

Aktivně se věnuje florbalu,
hasičům a tanci
Má ráda zvířata

Je zodpovědná, přátelská
a spolehlivá

V parlamentu se ráda
zapojuje do organizace akcí

Nebojí se přicházet s novými
nápady

 
Andělka (13 let) – členka

školního parlamentu
Věnuje se tanci v taneční

škole Spirit Dance
Aktivní v hasičském

sportu u SDH
Heřmanova Huť

Má ráda zvířata, zábavu a
dobrodružství

Je energická, usměvavá a
vždy připravená pomoct

V parlamentu přináší
nové nápady a chuť

zapojit se

ČLENOVÉ ŠKOLNÍHO PARLAMENTU



členové školního parlamentu

8. třída
Michal (14 let) – člen školního

parlamentu
Hraje fotbal za tým v Nýřanech

Ve volném čase rád hraje
videohry

Je velmi nápomocný, ochotně
pomáhá ostatním

V parlamentu je spolehlivý a aktivní
Přináší klidný přístup a dobré

nápady

Barča (14 let) – členka školního
parlamentu

Věnuje se tanci v taneční škole
Spirit Dance

Je kreativní, pracovitá a ráda
     se zapojuje do dění ve škole

V parlamentu přispívá nápady
  a pomáhá s organizací akcí

Umí spolupracovat a je
  na ni spolehnutí



Masopust
Masopustní veselí na naší škole

Dne 7. února 2025 se
 na naší škole konal veselý

školní masopust, do kterého
se zapojila celá škola i

školka.
 

Celou školu zaplnily
nejrůznější masky – od
princezen a pirátů až

po zvířátka 
a pohádkové bytosti.
Nechyběly soutěže,

hudba, tanečky 
ani sladké dobroty.

Děkujeme všem, kteří 
se zapojili, za skvělou
atmosféru a úžasnou

organizaci. Díky vám jsme
si užili den plný radosti,

smíchu a barev!



Ukliďme Česko
V rámci celorepublikové akce Ukliďme Česko
se naše škola zapojila do úklidu okolí obce. 

V pátek ráno jsme se všichni sešli
před školou, kde jsme si rozdělili

rukavice, pytle na odpad 
a domluvili si plán úklidu. Zároveň
jsme se rozdělili do týmů – každý

tým tvořili starší a mladší žáci,
například 1. třída šla s 9., 2. s 8. 

a podobně.

Díky tomu si mohli mladší školáci
vyzkoušet spolupráci se staršími,
a ti starší si zase vyzkoušeli roli

průvodců a pomocníků

Každý tým měl na starosti jinou
část obce – některé skupiny

uklízely okolo hlavních cest, jiné
se vydaly do parku, k rybníku

nebo do okolních lesíků. Během
dopoledne jsme nasbírali
opravdu velké množství

odpadků, od plastových lahví
přes plechovky až po staré obaly

a další nepořádek.



Den jinde

Naše škola se letos zapojila
 do inspirativní spolupráce

 se Základní školou Touškov. Dne
28. března nás navštívili zástupci

školního parlamentu ze ZŠ
Touškov. Připravili jsme si pro ně

společný program, během kterého
si děti nejen zasoutěžily, ale také
nahlédly do výuky na naší škole.

Společně strávený čas byl příjemný
a podnětný.

Spolupráce školních
parlamentů pokračuje

O měsíc později, 24. dubna, jsme my
navštívili ZŠ Touškov.

 Na oplátku jsme se podívali, jak to
chodí u nich – zúčastnili jsme 

se výuky, prohlédli si školu a znovu si
užili společný čas plný nápadů

 a inspirace.

 

Celou spolupráci jsme zakončili dne 4. června setkáním 
v plzeňském kulturním centru Moving Station, kde jsme si 

u společného posezení nasdíleli zkušenosti, zhodnotili
dosavadní spolupráci a naplánovali další společné

aktivity.



Velikonoce
Dne 7. února 2025 se

naše škola proměnila v
místo plné jara, radosti

a barevného veselí.
Uskutečnila se akce

Velikonoční veselí, která
rozzářila celý den
pestrými kostýmy,

smíchem
 a dobrou náladou.

Program probíhal jak ve škole, tak
 ve Spolkovém domě a nesl se

 v duchu velikonočních tradic, her 
a tvoření. Nechyběla ani soutěž
 o nejlepší velikonoční nádivku,
hudba a sladké dobroty, které

potěšily malé i velké. Den jsme si
společně užili naplno – tancovalo se,
soutěžilo, tvořilo a hlavně se všichni

dobře bavili.

Velikonoční veselí na naší škole



Den Slunce
Den Slunce – zábava i poznání pod širým nebem

Dne 5.5.2025 jsme si na naší
škole užili přírodopisně

zaměřenou akci s názvem Den
Slunce. Žáci se během dne

zapojili do různých stanovišť,
na kterých si hravou formou

procvičili své znalosti o přírodě
a vesmíru.

Témata byla opravdu pestrá –
děti se dozvěděly zajímavosti 
o planetách sluneční soustavy,
zopakovaly si informace o Zemi
a jejím pohybu kolem Slunce,

poznávaly květiny, stromy 
i živočichy, a nechyběly ani

aktivity zaměřené na ekologii 
a ochranu přírody.

Den byl plný slunce nejen
 v názvu, ale i v atmosféře – děti

si učení venku opravdu užily
 a odnesly si spoustu nových
vědomostí i hezkých zážitků.



Terezín
Výlet 

do
 Terezína

Ve středu 14. května 2025
jsme se společně vydali 

na školní výlet
 do Terezína, abychom 

se blíže seznámili s
jednou

 z nejtemnějších kapitol
naší historie.

Výlet do Terezína byl nejen
vzdělávací, ale i hluboce

emotivní. Odnášíme si z něj
silné dojmy a především
uvědomění, že podobné
události se nesmí nikdy

opakovat.

 Naše první kroky vedly 
do místního muzea ghetta, kde

jsme si mohli prohlédnout
výstavu věnovanou životu

vězňů během druhé světové
války. Expozice byla velmi

působivá a doplněná 
o osobní příběhy, dobové

dokumenty i kresby dětí, které
 v Terezíně pobývaly.

Po návštěvě muzea nás čekala
komentovaná prohlídka areálu
Malé pevnosti. Průvodce nám

podrobně vysvětlil, jaké podmínky
zde panovaly, jak vypadalo

každodenní fungování tábora
 a připomněl

 i osudy některých vězňů. Celá
prohlídka byla velmi silná a vedla
nás k zamyšlení nad důležitostí
tolerance, svobody a lidských

práv.



Šachy 3. místo
Obrovský úspěch našich šachistů

Máme obrovskou radost. Naše škola vybojovala 3. místo      
v celostátní soutěži Šachy do škol!  To je neuvěřitelný úspěch
a důkaz, že šachy u nás opravdu žijí!
Děkujeme všem našim šachistům za nasazení, bojovnost      
a týmového ducha – jste skvělí! Velké díky také rodičům      
za podporu, fandění a trpělivost – bez vás by to nešlo! 



Nové webové stránky 
Naše škola má nové webové stránky, které splňují to, co mají

mít moderní, funkční stránky.

http://www.zshermanovahut.cz/


Malé ohlédnutí za rozvojem
školy a školky

Brzy uplyne pět let od chvíle, kdy jsem převzal vedení zdejší
základní a mateřské školy. Za tuto dobu se mnohé změnilo.    
Jsem rád, že jsme tyto proměny zvládli, troufám si říci,     
na výbornou. Ve státních institucích totiž nebývá změnám
vždy přáno.

Pokusím se nyní stručně shrnout to nejdůležitější.

Roky 2020 a 2021 byly poznamenány pandemií COVIDU-19.
Jak všichni víme, šlo o období výrazných omezení, která
zasáhla i školství. Zároveň to ale byla doba rychlého rozvoje    
v oblasti IT. Vzdělávání přešlo do online prostředí a
pedagogové si výrazně rozšířili své digitální dovednosti. Tyto
zkušenosti se pozitivně promítly i do výuky po návratu     
k běžnému režimu.

Rok 2022 pak přinesl uprchlickou krizi v důsledku války     
na Ukrajině. Naše škola tehdy přijala 25 ukrajinských dětí     
do základní i mateřské školy. I tato situace byla velmi náročná
jak pedagogicky, tak administrativně.

Od mého nástupu v červenci 2020 jsme začali se změnami     
v účetnictví a v procesech řízení organizace. Zásadní bylo
zavedení nového hospodářského systému, inventarizace              
 



pomocí čárových kódů, aplikace Školní pokladna pro rodiče a
další digitalizace procesů. Díky těmto krokům se naše
organizace stala efektivnější a přehlednější. Od roku 2020
hospodaříme vyrovnaně a se ziskem. Náš systém
hospodaření převzaly i další školy.

Ke stabilnímu hospodaření významně přispěly dotační
projekty - například IROP IT konektivita, Šablony III a OP JAK I.
Tyto projekty přinesly škole celkem 2,7 milionu korun. Díky
těmto prostředkům jsme modernizovali ICT techniku - nové
interaktivní displeje a tablety výrazně proměnily výuku     
na obou stupních základní školy.

Na hospodaření se pozitivně podílí i školní jídelna, která dnes
připravuje přes 62 tisíc obědů ročně,  zatímco v roce 2020 to
bylo okolo 30 tisíc jídel. Tento nárůst si vyžádal změnu     
v organizaci práce a nové gastro vybavení - například
konvektomat nebo velkokapacitní pánev.

Rozvoj organizace se týkal i dalších oblastí. V roce 2021 byla
otevřena přípravná třída, která fungovala tři roky. Dále dnes
máme o jedno oddělení školní družiny více než dříve (celkem
tři). V září 2024 přibyly dvě nové třídy mateřské školy a
otevřeli jsme novou přístavbu – nyní má školka pět tříd.     
V základní škole máme dnes celkem deset tříd, o jednu více
než v roce 2020.



S růstem školy a školky rostly i personální potřeby – ze 37
zaměstnanců v roce 2020 jsme se rozrostli na 52. Touto
cestou bych chtěl upřímně poděkovat všem zaměstnancům
za jejich nasazení a za to, co pro děti každý den dělají.     
Bez jejich podpory by změny nebyly možné. Jeden člověk nic
nezmůže a já mám to štěstí, že mám skvělý tým. Díky tomu
jsme i náročné změny zvládli hladce, přestože se občas
nevyhneme drobným zádrhelům, které jsou přirozenou
součástí vývoje.

Velké poděkování patří i Vám, rodičům. Nejenže jste si vybrali
pro své děti právě naši školu a školku, ale i aktivně se
zapojujete – ať už vedením kroužků, pomocí na zahradě,     
při výuce nebo výrobou pomůcek. Díky i za podporu
bezhotovostních plateb, které výrazně zjednodušují
administrativu.

Děkuji i všem našim žákům – ve škole i školce, kteří jsou moc
fajn. Za pět let jsme řešili jen minimum závažnějších
kázeňských situací, vždy v klidu a ve spolupráci s rodiči. Vaše
děti nám všem dávají obrovskou energii. Jejich radost, smích a
chuť spolupracovat jsou pro nás tou největší motivací     
pro další vzdělávání.

Poděkování patří také zřizovateli – Obci Heřmanova Huť.
Investice do školy, školky, tělocvičny i jídelny jsou opravdu
velké a díky nim máme moderní, krásné a důstojné prostředí
pro vzdělávání. Můžeme být na naši školu právem hrdí.



Dlouhodobou podporu máme i od sponzorů, například     
od firem Stölzle Union nebo Zámečnictví Pojer, kterým tímto
rovněž děkujeme.

A co nás čeká dál, jaké jsou vize a plány do budoucna?

Za klíčové považuji kvalitní pedagogickou práci s dětmi.
Nabídnout jim prostředí, kde se mohou rozvíjet, cítit
bezpečně a kde mají jistotu, že jsou v dobrých rukách.
Zároveň je důležité, aby žáci postupně přebírali odpovědnost
sami za své vzdělávání. Nadále bude naší prioritou spolupráce
a komunikace s dětmi, rodiči, zřizovatelem a dalšími školami.

Naší vizí je škola rodinného typu – přátelská, otevřená,     
s projektovou a zážitkovou výukou, kde děti samy objevují
svět. Od klasické frontální výuky se postupně ustupuje,
protože zážitková výuka přináší výrazné benefity: aktivní
zapojení žáků do výuky, podpora spolupráce, samostatnosti     
a zodpovědnosti, rozvoj kritického myšlení, zábavnější     
a motivující učení, rozvoj kreativity, přirozené propojení
předmětů, podpora sebevědomí a mnoho dalších.

Kromě pedagogické stránky plánujeme i další materiální
rozvoj – například připravujeme žádost o dotaci v rámci
projektu OP JAK II s předpokládanou podporou 1 milion Kč.



Shrnout pět let do jednoho článku není snadné, ale věřím,     
že se mi podařilo přinést přehledné a smysluplné ohlédnutí.
Někdy je dobré se na chvíli zastavit a připomenout si,     
co všechno se za tu dobu podařilo.

Srdečně děkuji všem, kteří se na chodu školy podílejí –
žákům, rodičům žáků, kolegům a kolegyním, zřizovateli,
sponzorům a dalším partnerům školy. Díky nám všem se
naše škola a školka posouvá dál. 

Přeji naší škole a školce, aby dál vzkvétaly a přinášely
nám všem radost a pohodu v dalších letech. 

                                                    Zdeněk Jůza, ředitel školy

Zvláštní poděkování patří paní učitelce Lence Puchmertlové,
za to, že vede nově náš Školní parlament. Dále děkuji žákům,
kteří se zapojili do Školního parlamentu a také za to,     
že se pustili do Školního zpravodaje. Ten Vám bude přinášet
informace ze školy a školky každé tři měsíce.
                                                    
                                                     Zdeněk Jůza, ředitel školy



Závěr
Červen plný akcí a prázdnin

na dohled

Ani v posledním měsíci školního
roku se u nás rozhodně nudit

nebudeme. Na červen chystáme
ještě celou řadu akcí – těšit se
můžete na oblíbené barevné
dny, pokračování zábavného

Dne bez učitelů, sportovní den
v Area D a samozřejmě i výlety

jednotlivých tříd, které patří
k nejhezčím zážitkům na závěr

školního roku.

Děkujeme všem žákům, učitelům, rodičům, příbuzným
i kamarádům za spolupráci v uplynulém roce a přejeme krásné

letní prázdniny plné sluníčka, pohody a zaslouženého volna!
Za celý Školní parlament 

Verča a Andělka, redaktorky Školního zpravodaje


